
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 3233 
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 3233, 3273, 3277 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 6 Δεκεµβρίου 2021, σελ. 3273 
2. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 661 έως 750, σελ.

3233 - 3259 
3. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

3260 - 3272 
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: σελ.  
α) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Στο έλεος

της κυβερνητικής αδιαφορίας οι σεισµοπαθείς του Νοµού
Λάρισας», σελ. 3274 

β) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων µε
θέµα: «Καθυστέρηση της καταβολής των µισθολογικών κλι-
µακίων των νεοδιόριστων εκπαιδευτικών», σελ. 3276 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 3233 – 3278

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 3233, 3273, 3277

Β. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΑΓΕΝΑ  Ά. , σελ. 3274, 3275
ΔΕΛΗΣ Ι. , σελ. 3276, 3277
ΜΑΚΡΗ Ζ. , σελ. 3276, 3277
ΠΕΤΣΑΣ Σ.  , σελ. 3274, 3275

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’

Παρασκευή 3 Δεκεµβρίου 2021



Αθήνα, σήµερα στις 3 Δεκεµβρίου 2021, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.13’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 25-11-2021
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΛΗ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 2
Δεκεµβρίου 2021 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχε-
δίων νόµου: 

1. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Ινδονησίας για οικονοµική συνεργασία».

2. «Κύρωση της Συµφωνίας για την ίδρυση του Διεθνούς Ιδρύ-
µατος ΕΕ-ΛΑΚ».

3. «Κύρωση του Παραρτήµατος XV της Σύµβασης Προνοµίων

και Ασυλιών των Ειδικευµένων Οργανισµών, αναφορικά µε τον
Παγκόσµιο Οργανισµό Διανοητικής Ιδιοκτησίας».

4. «Κύρωση της Συµφωνίας για τη συµµετοχή της Δηµοκρα-
τίας της Κροατίας στον Ευρωπαϊκό Οικονοµικό Χώρο».

5. «Για την κύρωση της διά ανταλλαγής ρηµατικών διακοινώ-
σεων Συµφωνίας για τη σύναψη διπλωµατικών σχέσεων µεταξύ
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Κυρίαρχου Στρατιωτικού Νο-
σοκοµειακού Τάγµατος του Αγίου Ιωάννη των Ιεροσολύµων της
Ρόδου και της Μάλτας και της περιεχόµενης σε ρηµατική διακοί-
νωση της Καγκελαρίας του Κυρίαρχου Στρατιωτικού Νοσοκοµει-
ακού Τάγµατος του Αγίου Ιωάννη των Ιεροσολύµων της Ρόδου
και της Μάλτας, µονοµερούς δήλωσης»)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Ραλλία Χρηστίδου, Βουλευτή Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών, τα
ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’

Παρασκευή 3 Δεκεµβρίου 2021



Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

3234 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3235



3236 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3237



3238 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3239



3240 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3241



3242 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3243



3244 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3245



3246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3247



3248 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3249



3250 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3251



3252 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3253



3254 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3255



3256 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3257



3258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3259



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

3260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3261



3262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3263



3264 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3265



3266 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3267



3268 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3269



3270 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’ - 3 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2021 3271



3272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι,

εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πριν προχωρήσουµε στο προγραµµατισµένο για σήµερα δελ-
τίο επικαίρων ερωτήσεων, επιτρέψτε µου πρώτα να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 6 Δε-
κεµβρίου 2021.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 213/22-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς τον Υπουργό
Υγείας, µε θέµα: «Σε απόγνωση οι πολίτες της Δυτικής Αθήνας
λόγω σοβαρών ελλείψεων στις δοµές Πρωτοβάθµιας Φροντίδας
Υγείας (ΠΦΥ)».

2. Η µε αριθµό 227/29-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµητρίου
Κωνσταντόπουλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, µε θέµα: «Άµεση καταβολή των ενισχύσεων στους πα-
ραγωγούς της Αιτωλοακαρνανίας».

3. Η µε αριθµό 228/29-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµ-
µανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα:
«Επιδείνωση αντί για επίλυση των προβληµάτων των πληγέντων
από τον σεισµό στο Αρκαλοχώρι».

4. Η µε αριθµό 219/26-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας της Ελληνικής Λύσης κ. Βασιλείου Βιλιάρδου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Ειδική εκκαθάριση
της «ΛΑΡΚΟ» και εκτίµηση της αξίας της».

5. Η µε αριθµό 231/29-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία
Αρσένη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «ΟΛΠ: Νέο λιµάνι κρουαζιέρας στην Πειραϊκή, διαρκής πε-
ριβαλλοντική ρύπανση από σπασµένο τσιµεντοκιβώτιο».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 221/26-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λάρισας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Βασιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Υποθέσεων, µε θέµα: «Εξασφάλιση Στέγης για όλους - Συνταγ-
µατική Υποχρέωση της Πολιτείας».

2. Η µε αριθµό 218/26-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Γεώργιου Καµίνη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Υπο-
γειοποίηση ηλεκτροδοτικών καλωδιώσεων στα µεσαιωνικά χωριά
της Χίου».

3. Η µε αριθµό 232/29-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία
Αρσένη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Ικαρία και Φούρνοι: εκατόν πενήντα ανεµογεννήτριες
απειλούν µε διάλυση το φυσικό οικοσύστηµα».

4. Η µε αριθµό 222/26-11-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Χαρούλας (Χαράς) Καφαντάρη προς τον Υπουργό
Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, µε θέµα: «Νέο
Υπουργείο Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας».

5. Η µε αριθµό 223/26-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μεσσηνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξανδρου (Αλέξη) Χαρίτση προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Η αδράνεια της Κυβέρνησης για
λήψη µέτρων στήριξης οδηγεί σε κατάρρευση το εισόδηµα χι-
λιάδων παραγωγών κορινθιακής σταφίδας».

6. Η µε αριθµό 224/26-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Γεωργίου Βαρεµένου προς τον Υπουργό Υγείας, µε
θέµα: «Να ανανεωθούν άµεσα οι Συµβάσεις Ορισµένου Χρόνου

των εργαζοµένων στην καθαριότητα, σίτιση και φύλαξη στις
δοµές υγείας του ΕΣΥ».

7. Η µε αριθµό 225/26-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Εύβοιας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, µε θέµα: «Απόσυρση της βεβαίωσης παραγωγού για
την εγκατάσταση αιολικού πάρκου πέντε σταθµών στη Δηµοτική
Ενότητα Στυρέων Δήµου Καρύστου».

8. Η µε αριθµό 229/29-11-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Καβάλας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Σουλτάνας (Τάνιας) Ελευθεριάδου προς τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Νέα δεδοµένα µετά την απάν-
τηση του Επιτρόπου Σµιτ για την ενίσχυση της Energean Oil &
Gas».

9. Η µε αριθµό 230/29-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ρεθύµνου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Ανδρέα Ξανθού προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Παρά τις
διακηρύξεις, καµµία πρόοδος στα δικαιώµατα και την υγειονο-
µική κάλυψη των ανθρώπων που ζούνε µε HIV».

10. Η µε αριθµό 234/29-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Ανατολικής Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Χρήστου Σπίρτζη προς τον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη, µε θέµα: «Άµεση λήψη µέτρων για την προστασία
της δηµόσιας υγείας και αποτροπής διασποράς της COVID-19
από την τήρηση των κανόνων κοινωνικής αποστασιοποίησης από
ανεµβολίαστους αστυνοµικούς».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 364/15-10-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β1’ Βό-
ρειου Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Κωνσταντίνου (Κώστα) Ζαχαριάδη προς τον Υπουργό Κλιµα-
τικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, µε θέµα: «Αντιµετώπιση
κινδύνων από πληµµυρικά φαινόµενα».

2. Η µε αριθµό 452/17/19-10-2021 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Κωνσταντίνου (Κώ-
στα) Ζαχαριάδη προς τον Υπουργό Κλιµατικής Κρίσης και Πολι-
τικής Προστασίας, µε θέµα: «Πορεία υλοποίησης αντιπληµµυρι-
κών και αντιδιαβρωτικών έργων».

3. Η µε αριθµό 652/25-10-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β3’ Νό-
τιου Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Νικόλαου Παππά προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφο-
ρών, µε θέµα: «Κωλυσιεργία και αποδοχή θέσεων του αναδόχου
από τον κ. Καραµανλή σταµάτησαν το αντιπληµµυρικό έργο
στους Δήµους Νίκαιας, Αγ. Ιωάννη, Μοσχάτου - Ταύρου».

4. Η µε αριθµό 660/25-10-2021 ερώτηση της Βουλευτού Φλώ-
ρινας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοπίστης
(Πέτης) Πέρκα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
µε θέµα: «Προβληµατισµός αναφορικά µε το σχεδιασµό της κυ-
βέρνησης για τα Ειδικά και Τοπικά Πολεοδοµικά Σχέδια».

5. Η µε αριθµό 664/25-10-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σω-
κράτη Φάµελλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, µε θέµα: «Η πρόχειρη εξαγγελία της κυβέρνησης για την
µεταφορά των δασικών υπηρεσιών στο Υ.Π.ΕΝ. δεν προχωρά και
δηµιουργεί προβλήµατα στους δασικούς υπαλλήλους».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούµε αµέσως στο προ-
γραµµατισµένο για σήµερα δελτίο επικαίρων ερωτήσεων, από το
οποίο θα συζητηθούν µόνο δύο ερωτήσεις.

Η µε αριθµό 226/28-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών του Κινήµατος Αλλαγής κ. Ανδρέα
Λοβέρδου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων, µε
θέµα: «Δοµές Στήριξης Επιχειρήσεων στα Επιµελητήρια της
χώρας» δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Βουλευτή.

Η µε αριθµό 220/26-11-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Μαρίας Κο-
µνηνάκα προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε
θέµα: «Τα σοβαρά προβλήµατα στην υλοποίηση του προγράµ-
µατος «"Μεταλυκειακό έτος - τάξη µαθητείας" στα ΕΠΑΛ», δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της Βουλευτού.

Η µε αριθµό 214/22-11-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
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Μεσσηνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέ-
ξανδρου (Αλέξη) Χαρίτση προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και
Επενδύσεων, µε θέµα: «Η Κυβέρνηση παγώνει τις πληρωµές του
ΕΣΠΑ» δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννοήσεως.

Η µε αριθµό 217/24-11-2021 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Ιωάννινων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μερό-
πης Τζούφη προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε
θέµα: «Εκτός εκπαίδευσης µαθητές που ανήκουν σε ευπαθείς
οµάδες µε ευθύνη του Υ.ΠΑΙ.Θ.» δεν θα συζητηθεί κατόπιν συ-
νεννοήσεως.

Ξεκινούµε µε τη συζήτηση της πρώτης µε αριθµό 215/23-11-
2021 επίκαιρης ερώτησης δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Λά-
ρισας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Άννας
Βαγενά προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Στο έλεος της
κυβερνητικής αδιαφορίας οι σεισµοπαθείς του Νοµού Λάρισας».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός κ. Στυλιανός Πέτσας.

Κυρία Βαγενά, έχετε τον λόγο. 
Έχουµε χρόνο, οπότε θα υπάρχει ανοχή στον χρόνο και προς

τους Βουλευτές και προς τους Υπουργούς.
ΑΝΝΑ ΒΑΓΕΝΑ - ΚΗΛΑΗΔΟΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, για την παρουσία σας εδώ.
Θεωρώ πολύ σηµαντική αυτή την υπόθεση των σεισµοπαθών

του Δαµασίου, γι’ αυτό και επανέρχοµαι. 
Είναι εννέα µήνες µετά τον καταστροφικό σεισµό µεγέθους

6,3 της κλίµακας Ρίχτερ της 3ης Μαρτίου 2021, που έπληξε τον
Νοµό Λάρισας και είχε ως αποτέλεσµα την απώλεια µιας ανθρώ-
πινης ζωής, καθώς και σφοδρές ζηµιές και καταστροφές σε σχο-
λεία, υποδοµές, κατοικίες του Νοµού Λάρισας, στους Δήµους
Τυρνάβου και Ελασσόνας.

Από τότε πολλοί κάτοικοι εξακολουθούν να µένουν σε πρόχει-
ρους καταυλισµούς και στο Δαµάσι και στο Μεσοχώρι, µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται για την ποιότητα της ζωής τους, αλλά και για
την υγεία τους και µάλιστα εν όψει του χειµώνα που έρχεται και
σε καιρό πανδηµίας.

Ενδεικτικά, στο Δαµάσι Τυρνάβου αυτή τη στιγµή διαµένουν
σε καταυλισµούς περίπου εβδοµήντα οικογένειες, που είναι και
παιδιά και ηλικιωµένοι άνθρωποι µέσα και καταλαβαίνετε αυτό
πόσο δύσκολο είναι.

Επίσης, ένα σηµαντικό στοιχείο είναι ότι σε απόσταση µόνο
ενάµισι µέτρου απ’ αυτόν τον πρόχειρο καταυλισµό µε τα κον-
τέινερ υπάρχει και ένα χαντάκι, ένας αγωγός στον οποίο πέφτουν
νερά της βροχής και λύµατα κυρίως, το οποίο δυστυχώς εδώ και
εννέα µήνες από τον σεισµό δεν έχει καταφέρει η πολιτεία να το
καλύψει.

Υπάρχει δυσοσµία. Το καλοκαίρι υπάρχουν τα κουνούπια. Και
επίσης υπάρχει µεγάλος κίνδυνος τα παιδιά του καταυλισµού,
που παίζουν εκεί, να πέσουν µέσα σε αυτό το χαντάκι. 

Στις 17-11-2021 ο Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό, αρµόδιος
σε θέµατα κρατικής αρωγής και αποκατάστασης από φυσικές
καταστροφές, κ. Χρήστος Τριαντόπουλος πραγµατοποίησε επί-
σκεψη στο Δαµάσι και ανακοίνωσε την άµεση χορήγηση της προ-
καταβολής της στεγαστικής συνδροµής για την έναρξη των
διαδικασιών αποκατάστασης των ζηµιών στους σεισµοπαθείς για
τα σπίτια που καταστράφηκαν. Είναι απόφαση η οποία έχει ήδη
δηµοσιευθεί στο ΦΕΚ από τις 11-3-2021 και καλούσε τους ενδια-
φερόµενους να υποβάλουν την αίτηση. Η σχετική πλατφόρµα
δεν έχει ανοίξει ακόµα. Τελείωσε και ο Νοέµβριος, έχουµε µπει
στην πρώτη εβδοµάδα του Δεκεµβρίου και δυστυχώς δεν έχει
ανοίξει ακόµα. 

Αυτό είναι πάρα πολύ δυσάρεστο, γιατί αυτοί οι άνθρωποι πρέ-
πει αφού ανοίξει η πλατφόρµα να κάνουν τις αιτήσεις, να πάρουν
την προκαταβολή και µετά να αρχίσουν τη διαδικασία αποκατά-
στασης των οικιών τους, δηλαδή µετά να απευθυνθούν σε µελε-
τητή, να γίνει µελέτη και µετά να βρεθούν οι εργολάβοι και να
γίνει η όλη διαδικασία. Καταλαβαίνετε πόσο χρονοβόρο είναι
αυτό και πόσο δυσχεραίνει την κατάσταση.

Εν τω µεταξύ το κόστος στα οικοδοµικά υλικά συνεχώς αυξά-
νεται, µε αποτέλεσµα τα χρήµατα που θα πάρουν τελικά να µην
επαρκούν για την αποκατάσταση των ζηµιών των οικιών τους.

Ερωτάται, λοιπόν, ο αρµόδιος Υπουργός: Πότε ακριβώς πρό-

κειται να ανοίξει η πλατφόρµα και πόσο άµεσα µετά θα καταβλη-
θεί αυτή η προκαταβολή; Είναι στις προθέσεις σας να µεριµνή-
σετε είτε για την απαλλαγή των δικαιούχων από τον ΦΠΑ 24%
είτε για µια αναπροσαρµογή στις τιµές των υλικών στο συνολικό
ύψος της ενίσχυσης; 

Δεύτερη ερώτηση: Εκταµιεύθηκε ποτέ η έκτακτη επιχορήγηση
στην Περιφέρεια Θεσσαλίας; Έτσι είχε ανακοινωθεί τότε στην
επίσκεψη του κ. Τριαντόπουλου, ότι θα εκταµιευθεί ένα ποσό -
δεν είναι µεγάλο, το ποσό είναι 100.000 ευρώ περίπου- για την
αποκατάσταση από την περιφέρεια και την κάλυψη επιτέλους
αυτού του φρεατίου, του χαντακιού που σας περιέγραψα πριν. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Υπουρ-

γέ, έχετε τον λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και την κ. Βα-
γενά για την ερώτησή της. 

Επιτρέψτε µου να ξεκινήσω την πρωτολογία µου απαντώντας
πρώτα στο δεύτερο σκέλος της ερώτησής σας, που είναι απο-
λύτως και στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων µας. 

Ξεκινώ από τα στοιχεία για την επιχορήγηση που έχουν λάβει
οι Δήµοι του Νοµού Λάρισας καθώς και η Περιφέρεια Θεσσαλίας
από το Υπουργείο Εσωτερικών για την αντιµετώπιση των ζηµιών
που προκάλεσε ο σεισµός της 3ης Μαρτίου, εννιά µήνες µετά,
όπως είπατε, κυρία Βαγενά.

Μέχρι σήµερα ο Δήµος Τυρνάβου έχει επιχορηγηθεί µε το
ποσό του 1.923.000 ευρώ, ο Δήµος Ελασσόνας µε 1.970.000
ευρώ, ο Δήµος Λαρισαίων µε 5,5 εκατοµµύρια ευρώ και η Περι-
φέρεια Θεσσαλίας µε 5.160.000 ευρώ. Δηλαδή σηµαντικοί πόροι,
πάνω από 14,5 εκατοµµύρια ευρώ, έχουν κατευθυνθεί γρήγορα
προς τους πληγέντες δήµους και την περιφέρεια για να προβούν
στα απαραίτητα έργα αποκατάστασης των ζηµιών.

Μπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι όταν οι πληγέντες δήµοι και
η περιφέρεια έστειλαν στο Υπουργείο Εσωτερικών αιτιολογη-
µένα αιτήµατα, συνοδευόµενα φυσικά από τα απαραίτητα δικαιο-
λογητικά, αυτά εξετάστηκαν κατά προτεραιότητα και ικανοποιή-
θηκαν γρήγορα κατά τον µέγιστο βαθµό.

Ρωτάτε συγκεκριµένα για το ανοιχτό φρεάτιο πλησίον του οι-
κοπέδου προσωρινής στέγασης των σεισµοπλήκτων στο Δαµάσι
Τυρνάβου και αναφέρω ότι γι’ αυτόν τον σκοπό χρηµατοδοτή-
θηκε η Περιφέρεια Θεσσαλίας µε το ποσό των 160.000 ευρώ για
την αποκατάσταση του αγωγού οµβρίων υδάτων. Στις 22 Νοεµ-
βρίου έγινε η ανάληψη της υποχρέωσης και η εκταµίευση του
ποσού θα γίνεται απολογιστικά, σύµφωνα µε την πρόοδο των
έργων και µε τα παραστατικά των δαπανών που θα υποβάλλονται
στο Υπουργείο Εσωτερικών. Δηλαδή, πρώτα θα πρέπει να εκτε-
λεστούν τα έργα και µετά θα γίνει η εκταµίευση του ποσού, σύµ-
φωνα µε τα τιµολόγια. 

Γνωρίζουµε ότι η Περιφέρεια Θεσσαλίας θα κινηθεί γρήγορα
στις απαραίτητες ενέργειες για να ξεκινήσουν οι εργασίες απο-
κατάστασης. Κι επειδή έχω προσωπική άποψη για το θέµα αυτό,
επιτρέψτε µου, κυρία Βαγενά και κύριε Πρόεδρε, να επανέλθω
σε αυτό το θέµα στη δευτερολογία µου. 

Όσον αφορά το πλαίσιο της κρατικής αρωγής για το θέµα του
ΦΠΑ των απαιτούµενων υλικών για την επισκευή και ανακατα-
σκευή των κατεστραµµένων οικιών, επιτρέψτε µου να καταθέσω
στα Πρακτικά έγγραφα του Υπουργείου Οικονοµικών, καθώς
είναι ένα θέµα που άπτεται των αρµοδιοτήτων του. Οπότε θα κα-
ταθέσω τρία σχετικά έγγραφα του Υπουργείου Οικονοµικών.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ.
Στυλιανός Πέτσας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Όµως, για την ενηµέρωση του Σώµατος της Βουλής και της
Βουλευτού που ερωτά, αναφέρω ότι για την ένταξη των περιο-
χών που επλήγησαν από τον σεισµό της 3ης Μαρτίου του 2021
στην ηλεκτρονική πλατφόρµα arogi.gov.gr -ώστε οι ιδιοκτήτες
κτηρίων να δικαιούνται τη χορήγηση έκτακτης ενίσχυσης πρώτης
αρωγής έναντι στεγαστικής συνδροµής- απαιτείται τροποποίηση
της υφιστάµενης νοµοθεσίας. Τα αρµόδια Υπουργεία δουλεύουν
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πάνω σε αυτή την κατεύθυνση και η τροπολογία αναµένεται να
κατατεθεί το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα από το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών.

Θα ήθελα να αναφέρω εδώ προς διευκρίνιση ότι το πλαίσιο
της κρατικής αρωγής µε τη γενναία προκαταβολή µέσω της
πλατφόρµας που θεσµοθετήθηκε µετά τις πυρκαγιές του καλο-
καιριού, θεσπίστηκε µε την πράξη νοµοθετικού εριεχοµένου της
13ης Αυγούστου του 2021, αλλά δεν ήταν αυτό το πλαίσιο διαθέ-
σιµο για τους σεισµόπληκτους της περιοχής της Θεσσαλίας που
είχε προηγηθεί στις 3 Μαρτίου του 2021 και είχαν κινηθεί οι κα-
νονικές διαδικασίες που τότε προβλέπονταν, δηλαδή η κατα-
γραφή από τριµελείς επιτροπές, οι πρώτες δαπάνες οικοσκευής
και οι ανάγκες πρώτης διαβίωσης από το Υπουργείο Εσωτερικών
σύµφωνα µε αυτά τα στοιχεία και, φυσικά, στεγαστική συνδροµή,
όπως προβλεπόταν µετά την πιστοποίηση από τη ΔΑΕΦΚ του
Υπουργείου Υποδοµών και Μεταφορών. Όµως, ακριβώς επειδή
η νεότερη πλατφόρµα είναι πιο γενναία, δουλεύουµε ώστε να εν-
τάξουµε και τους σεισµόπληκτους της Θεσσαλίας σε αυτή.

Νοµίζω πως γίνεται αντιληπτό από τους πολίτες ότι η σηµερινή
Κυβέρνηση έχει θέσει σε προτεραιότητα τα θέµατα αποκατάστα-
σης των ζηµιών από φυσικές καταστροφές και παροχής οικονο-
µικής ενίσχυσης των πληγέντων πολιτών. Αυτό δηλώνει, εξάλλου,
η θεσµοθέτηση του σχήµατος της κρατικής αρωγής. Δου-
λεύουµε για να αντιµετωπίζουµε φυσικές καταστροφές, καθώς
δεν µπορούµε να τις αποτρέψουµε. Αυτές, µάλιστα, βαίνουν και
αυξανόµενες λόγω της κλιµατικής κρίσης το τελευταίο διάστηµα.
Όµως, υποχρεούµαστε να αντιτάξουµε έναν σχεδιασµό που θα
µειώνει τις συνέπειές τους, τόσο σε επίπεδο πρόληψης όσο και
σε επίπεδο αποκατάστασης. Και αυτό κάνουµε. 

Εποµένως θα ήθελα να πω µε όλον τον σεβασµό ότι ο τίτλος
της ερώτησής σας δεν ανταποκρίνεται στη σηµερινή πραγµατι-
κότητα ως «κυβερνητική αδιαφορία», αλλά κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε για να είµαστε δίπλα στους πληγέντες πολίτες παντού, σε
όλη τη χώρα. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κυρία Βα-

γενά, έχετε τον λόγο.
ΑΝΝΑ ΒΑΓΕΝΑ - ΚΗΛΑΗΔΟΝΗ: Κύριε Υπουργέ, αναφέρατε

ότι έχουν δοθεί τα ποσά αυτά που έχουν δοθεί στους Δήµους
της Θεσσαλίας του Νοµού Λάρισας για τη βοήθεια των σεισµο-
παθών. Αυτά είναι ποσά τα οποία έτσι κι αλλιώς έπρεπε να δώ-
σετε. Δεν είναι µια καλή πράξη που έκανε η Κυβέρνησή σας.
Είναι θεσµοθετηµένα. Είναι αυτά που προβλέπει ο νόµος, δη-
λαδή από 6.000 ευρώ έως 600 ευρώ για την οικοσκευή και κά-
ποιες άλλες βοήθειες που δόθηκαν στους σεισµοπαθείς. Αυτά
δίνονται έτσι κι αλλιώς. 

Η ερώτησή µου δεν αφορούσε αυτά ούτε έκανε η Κυβέρνηση
κάτι εξαιρετικό. Ήταν υποχρεωµένη να τα κάνει. Έχουν επικυ-
ρωθεί αυτά τα θέµατα και από την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και
υπήρχαν και προηγουµένως. Άρα είναι δεδοµένα αυτά.

Εγώ σας µίλησα για συγκεκριµένο πράγµα. Σας µίλησα για τις
προκαταβολές που πρέπει να δοθούν, για να αρχίσει επιτέλους
η αποκατάσταση των γκρεµισµένων οικιών, αυτών που έχουν κα-
ταστραφεί ολοσχερώς ή αυτών που χρειάζονται επισκευές. Δυ-
στυχώς, σ’ αυτό η απάντησή σας πάλι είναι της αναβολής. Αν
κατάλαβα καλά -γιατί δυστυχώς δεν σας άκουγα καλά µε τη
µάσκα, µε συγχωρείτε, αλλά δεν τα άκουσα όλα- είπατε ότι χρει-
άζεται µια τροποποίηση. Έτσι κατάλαβα τουλάχιστον. Αυτό δεί-
χνει πάλι καινούργια καθυστέρηση. Ο χειµώνας έρχεται. Απ’ ό,τι
φαίνεται, λοιπόν, αυτοί οι άνθρωποι δεν θα µπούνε στα σπίτια
τους ούτε σε δυο-τρία χρόνια. Με τους ρυθµούς αυτούς δεν
πρόκειται να µπούνε. Εν τω µεταξύ, όπως είπαµε, οι τιµές των
υλικών αυξάνονται και ποιος ξέρει πού θα φτάσουν, όταν πια θα
ξεκινήσουν οι άνθρωποι αυτοί να επισκευάζουν τα σπίτια τους ή
να τα χτίζουν από την αρχή. 

Ένα ακόµα αίτηµα των κατοίκων του καταυλισµού που έχει
αγνοηθεί από την αρχή είναι η παροχή πρόσβασης στο ίντερνετ.
Η απουσία πρόσβασης δηµιουργεί µεγάλα προβλήµατα και ιδίως
στις εργασίες των µαθητών. Σκεφτείτε -που δεν το εύχεται κα-
νείς- αν υπάρξει η ανάγκη καινούργιου lockdown, αυτά τα παιδιά
δεν θα µπορούν από τα κοντέινερ να παρακολουθούν τα µαθή-

µατα διαδικτυακά. 
Επίσης, κύριε Υπουργέ, αναφερθήκατε και εσείς στις φυσικές

καταστροφές, που δυστυχώς είναι όλο και συχνότερες λόγω κλι-
µατικής αλλαγής. Οι κάτοικοι του Δαµασίου είναι κυρίως οινοπα-
ραγωγοί. Τα σταφύλια για τα περίφηµα κρασιά ή τσίπουρα
Τυρνάβου, κ.λπ., που ξέρουµε όλοι, παράγονται σ’ αυτή την πε-
ριοχή. Την άνοιξη, λοιπόν, µε τον παγετό είχαµε πολύ µεγάλες
καταστροφές στις καλλιέργειές τους, πράγµα που επιδείνωσε
ακόµα περισσότερο την οικονοµική τους κατάσταση. Στη συνέ-
χεια δεν έφτανε αυτό, αλλά ήρθε και ο καύσωνας, που και αυτός
είχε επίδραση, και µετά χαλαζόπτωση. 

Αυτό βεβαίως δεν αφορά το δικό σας Υπουργείο, αλλά είναι
ένα νέο στοιχείο για το πόσο δύσκολα περνάνε αυτοί οι άνθρω-
ποι και εξαιτίας της καταστροφής της παραγωγής τους.

Άφησα τελευταίο το θέµα του χαντακιού. Το έχω ονοµάσει σε
δηµοσίευµά µου, που θα καταθέσω και στα Πρακτικά, το «χαν-
τάκι της ντροπής», κύριε Υπουργέ. Είναι ντροπή, κύριε Υπουργέ.
Μου είπατε για την περιφέρεια κ.λπ.. Μακάρι να δροµολογηθεί.
Πρόκειται, όµως, για ένα χαντάκι πενήντα µέτρων. Δυστυχώς σε
αυτό το χαντάκι, µέσα στη βρώµα και στα κουνούπια, βούλιαξε
το επιτελικό σας κράτος, κύριε Υπουργέ. Δυστυχώς. Δεν µπο-
ρούµε να λέµε ότι έχουµε επιτελικό κράτος που είναι άµεσο και
ανταποκρίνεται και να αφήνουµε ανοιχτό ένα χαντάκι πενήντα
µέτρων εννέα µήνες µπροστά σε έναν καταυλισµό. Εκεί πνίγηκε,
στα λασπόνερα του καναλιού αυτού.

Σε άλλα θέµατα, θα µου επιτρέψετε να πω, δυστυχώς είστε τα-
χύτατοι, όπως σε απευθείας αναθέσεις κατά την περίοδο του
COVID. Είδαµε µέσα σε τρεις µέρες να δίνονται άδειες σε «ηµέ-
τερους» για να ανοίξουν εργοστάσια, να κάνουν παραγωγές. Σε
τρεις µέρες! Και έχουν περάσει εννιά µήνες και δεν έχει καλυφθεί
αυτό το χαντάκι. Νοµίζω ότι 4,5 δισεκατοµµύρια δόθηκαν σε
απευθείας αναθέσεις ταχύτατα. Ας δοθούν και αυτές οι 150
ευρώ χιλιάδες ευρώ για να γίνει αυτό το έργο. Το µόνο έργο που
έγινε όλους αυτούς τους µήνες και τελείωσε στην περιοχή είναι
το δηµοτικό σχολείο και αυτό, κύριε Υπουργέ, δεν έγινε µε λεφτά
της Κυβέρνησης, έγινε µε δωρεά εξ ολοκλήρου από γνωστή κα-
τασκευαστική εταιρεία. Έσπευσε βεβαίως ο Πρωθυπουργός να
το εγκαινιάσει. Καλό ήταν αυτό, που έσπευσε και πήγε. Με ξένα
κόλλυβα λειτούργησε, που λέει και ο λαός. Ξέρετε τι καλό είχε
αυτή η επίσκεψη; Μαζεύτηκαν επιτέλους την παραµονή της επί-
σκεψης του Πρωθυπουργού τα µπάζα από τις γκρεµισµένες οι-
κίες που επί έξι µήνες, από τον Μάρτη -τον Σεπτέµβρη πήγε ο
Πρωθυπουργός- ήταν στους δρόµους ακόµα. Μαζεύτηκαν την
παραµονή της επίσκεψης τα µπάζα. Αυτό έγινε βεβαίως µπας και
ξεφύγει καµιά κάµερα και φανεί σε κανένα πλάνο και χαλάσει η
εικόνα του Πρωθυπουργού. Βεβαίως τι σας λέω εσάς; Από ει-
κόνα του Πρωθυπουργού τηλεοπτική γνωρίζετε πάρα πολύ καλά!

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Άννα Βαγενά - Κηλαηδόνη

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών):

Ευχαριστώ, πολύ κύριε Πρόεδρε. 
Γνωρίζω και πολύ καλά και την εικόνα στο Δαµάσι, κυρία Βα-

γενά, και επιτρέψτε µου από αυτά που είπατε να κινηθώ λίγο πιο
ελεύθερα καλύπτοντας αυτό το θέµα. 

Πρώτον, όσον αφορά το φρεάτιο, είπα ότι θα αναφερθώ στη
δευτερολογία µου για έναν απλό λόγο: Έχουµε δώσει 14,5 εκα-
τοµµύρια ευρώ στην περιφέρεια και στους δήµους της περιοχής.
Θεωρείτε ότι δεν έπρεπε η αυτοδιοίκηση µόνη της να έχει κινηθεί
από την πρώτη µέρα και να έχει καλύψει αυτό το φρεάτιο; Εγώ
ο ίδιος το είχα πει από την πρώτη µέρα που φτιάχναµε τον οικι-
σµό. Πώς τον φτιάξαµε τον οικισµό; Εµείς πήγαµε εκεί τη δεύ-
τερη µέρα µετά τον σεισµό, προκειµένου να δώσουµε τις κα-
τευθύνσεις πώς πρέπει να είναι οικισµός, να πάει ύδρευση, απο-
χέτευση, ηλεκτρισµός και όχι να πετάµε κοντέινερ µέσα στις λά-
σπες, προκειµένου να υπάρχει αυτή η εικόνα που είναι µια
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κανονική εικόνα. Μπορεί να ζήσει κάποιος χωρίς να παλεύει µε
τις λάσπες. 

Θα µπορούσαν, λοιπόν, να είχαν φτιάξει το φρεάτιο από την
πρώτη στιγµή. Γιατί δεν έγινε από την πρώτη στιγµή; Διότι -και
εδώ πρέπει να το συζητάµε, για να το ακούνε οι πολίτες που µας
παρακολουθούν- όλοι περιµένουν σε περιπτώσεις φυσικών κα-
ταστροφών να έρθει το κράτος να δώσει επιπλέον χρήµατα. Και
δυστυχώς αυτή η νοοτροπία είναι πάρα πολύ εκτεταµένη. Δεν
είναι δυνατόν να συζητούµε για ένα ποσό 160 χιλιάδων ευρώ στα
14,5 εκατοµµύρια ευρώ και να µην έχει γίνει το φρεάτιο. Μετά
από δική µας πίεση καταλήξαµε στο σχήµα το καλύτερο, να δώ-
σουµε τα χρήµατα στην περιφέρεια για να γίνει το έργο. Και θα
γίνει.

Για το θέµα που αφορά τα µπάζα, ξέρετε ότι είναι για πρώτη
φορά που µετά από σεισµό έρχεται η πολιτεία και αναλαµβάνει
το κόστος κατεδάφισης και δίνει χρήµατα, ενώ αυτά θα έπρεπε
να βαρύνουν τους ιδιοκτήτες. Για πρώτη φορά έρχεται το Υπουρ-
γείο Εσωτερικών και δίνει χρήµατα για την κατεδάφιση και θα
προχωρήσει και η ανοικοδόµηση. Πώς; Μέσα από τη στεγαστική
συνδροµή. Η στεγαστική συνδροµή για την περίπτωση του Δα-
µασίου συγκεκριµένα έχει να κάνει µε το προηγούµενο καθε-
στώς, καθώς έγινε στις 3 Μαρτίου του 2021, άρα µε το καθεστώς
που προβλεπόταν και επί της κυβερνήσεως του ΣΥΡΙΖΑ σε σχέση
µε το πώς περνάει και καταγράφει η ΔΑΕΦΚ τις ζηµιές και προ-
χωρά η προκαταβολή και το ποσό της αποκατάστασης. Δου-
λεύουµε για να ακολουθηθεί το µοντέλο που θεσπίσαµε τον
Αύγουστο του 2021 για την κρατική αρωγή, προκειµένου να γίνει
πιο γρήγορα η αποκατάσταση.

Όσον αφορά στο σχολείο, το σχολείο το επισκέφτηκα αµέσως
µετά τον σεισµό. Μπήκα µέσα µαζί µε τον επικεφαλής του ΟΑΣΠ,
µε τον δήµαρχο και µε τον περιφερειάρχη, τον Κώστα Αγοραστό,
και τον διευθυντή του σχολείου. Είναι θαύµα ότι τα παιδιά µας
βγήκαν από αυτό το σχολείο. Αξίζουν πολλά συγχαρητήρια και
στον ΟΑΣΠ και στον διευθυντή κυρίως του σχολείου, που έδειξαν
ψυχραιµία και ετοιµότητα, γιατί είχε προηγηθεί άσκηση. 

Όντως αποκαταστάθηκε το σχολείο µε ιδιωτική συνδροµή
µέσα στο πλαίσιο της εταιρικής κοινωνικής ευθύνης. Δεν πρέπει
αυτούς τους ιδιωτικούς πόρους να τους κινητοποιούµε, κατά την
άποψή σας; Η άποψή µας είναι ότι ναι, όπου υπάρχει µια ανάγκη
και υπάρχει η διάθεση του ιδιωτικού τοµέα να συµβάλει οργανω-
µένα και µε διαφάνεια να συµβάλει, για να έχουµε τη γρηγορό-
τερη δυνατή αποκατάσταση.

Επίσης, όσον αφορά τα σχολεία, δεν είναι µόνο αυτή η πρω-
τοβουλία που είχε πάρει η Κυβέρνηση. Θυµάµαι ότι εκείνη την
ηµέρα της αγωνίας για το πώς θα πάνε τα παιδιά µας σχολείο κι-
νητοποιήσαµε πάρα πολλές άλλες σχολικές µονάδες στην πε-
ριοχή και ακόµα το νατοϊκό στρατόπεδο. Άρα δείξαµε µια ταχύ-
τητα, επιτρέψτε µου να πω, που δεν είχε προηγούµενο σε αυτή
την αντιµετώπιση της κατάστασης.

Τώρα για τα ευρύτερα θέµατα που αναφέρατε, είτε αφορούν
τον πρωτογενή τοµέα είτε άλλα ζητήµατα, νοµίζω ότι ξεφεύγουν
της αρµοδιότητας του Υπουργείου Εσωτερικών, αλλά πάντα στα
θέµατα αποκατάστασης ζηµιών νοµίζω ότι επιδεικνύουµε µια τα-
χύτητα που δεν έχει προηγούµενο, σε σχέση µε προηγούµενες
περιπτώσεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 216/24-11-2021 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή προς την
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Καθυστέρηση
της καταβολής των µισθολογικών κλιµακίων των νεοδιόριστων
εκπαιδευτικών».

Θα απαντήσει η Υφυπουργός Παιδείας κ. Ζέττα Μακρή.
Κύριε Δελή, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ο λόγος για τους νεοδιόριστους εκπαιδευτικούς. Μετά λοιπόν,

κύριε Υπουργέ, από πολλά χρόνια εργασιακής οµηρίας, ανασφά-
λειας και περιπλάνησης φυσικά, έντεκα χιλιάδες επτακόσιοι νε-
οδιόριστοι εκπαιδευτικοί από τους περίπου εξήντα χιλιάδες ανα-

πληρωτές απέκτησαν επιτέλους µόνιµη σχέση εργασίας, ένας
όρος φυσικά εντελώς απαραίτητος για όλους τους εκπαιδευτι-
κούς, για όλους, επαναλαµβάνω, τους εκπαιδευτικούς, ώστε να
µπορέσουν να λειτουργήσουν τα σχολεία µε παιδαγωγικά ορθό
τρόπο.

Προσέξτε τώρα γιατί από εδώ ακριβώς ξεκινάει και το ζήτηµα.
Πολλές διευθύνσεις εκπαίδευσης ακόµα δεν έχουν καταβάλει τα
πραγµατικά µισθολογικά κλιµάκια αυτών των νεοδιόριστων που
δικαιούνται µε βάση την προϋπηρεσία τους, µε αποτέλεσµα
αυτοί οι νεοδιόριστοι εκπαιδευτικοί, κύριε Υπουργέ, να εξακο-
λουθούν να πληρώνονται µε 737 ευρώ τον µήνα, δηλαδή µε το
πρώτο µισθολογικό κλιµάκιο, το οποίο αντιστοιχεί στον πρωτο-
διόριστο χωρίς καµµία προϋπηρεσία εκπαιδευτικό και µάλιστα,
µε αυξηµένες κρατήσεις για το Μετοχικό Ταµείο Πολιτικών Υπαλ-
λήλων.

Με αυτό τον µισθό τώρα πρέπει αυτοί οι εκπαιδευτικοί να αν-
ταποκριθούν στα έξοδα της στέγασης, της µετακίνησης, γιατί
πολλοί από αυτούς µετακινούνται και σε αρκετά σχολεία, της
διαβίωσης, έξοδα βέβαια τα οποία ολοένα και αυξάνονται, αφού
η ακρίβεια θεριεύει τον τελευταίο καιρό.

Κοιτάξτε, να το πούµε καθαρά και ανοικτά. Είναι πραγµατικά
απαράδεκτο να καθυστερεί εδώ και µήνες η ελληνική πολιτεία
την έγκαιρη απόδοση των µισθολογικών κλιµακίων σε αυτούς
τους νεοδιόριστους εκπαιδευτικούς, καθώς και στους αναπλη-
ρωτές, γιατί και σε εκείνους καθυστερεί. Καθυστερεί δηλαδή να
τους δώσει τον µισθό τον οποίο δικαιούνται νόµιµα, µε βάση τον
νόµο που ισχύει. Και ξέρετε γιατί είναι απαράδεκτο;

Γιατί αυτή η καθυστέρηση της αµοιβής τους αφορά µία ήδη
παρασχεθείσα εργασία από αυτούς, γιατί τέτοιου είδους εργα-
σία είναι η προϋπηρεσία. Και όλα αυτά, όπως είπαµε, την ώρα
που ο µισθός τους δεν φτάνει για να καλύψει καλά-καλά τις ανάγ-
κες τους.

Αυτή την ώρα το ελληνικό κράτος, η Κυβέρνησή σας, οι υπη-
ρεσίες σας καθυστερούν επικίνδυνα να τους δώσουν αυτό που
δικαιούνται, όπως είπαµε, µε βάση την προϋπηρεσία τους.

Σας ρωτάµε λοιπόν, κυρία Υπουργέ, τι θα πράξετε ώστε να
αναγνωριστούν και να καταβληθούν άµεσα τα µισθολογικά κλι-
µάκια για όλους.

Σας ρωτάµε τι θα πράξετε για να δοθεί σε όλους τους εκπαι-
δευτικούς, τώρα, τον φετινό Δεκέµβρη το δώρο των Χριστουγέν-
νων που κόπηκε τα προηγούµενα χρόνια και αυτό να γίνει ως ένα
πρώτο βήµα για την επαναφορά του δέκατου τρίτου και δέκατου
τέταρτου µισθού.

Τι θα κάνετε για να δοθούν αυξήσεις, γιατί τέτοιες πρέπει να
γίνουν πια, στους µισθούς όλων των εκπαιδευτικών;

Τι θα κάνετε για να ξεπαγώσετε εκείνα τα µισθολογικά κλιµά-
κια που πάγωσε ο ΣΥΡΙΖΑ το 2016 - ’17, για τη συγκεκριµένη διε-
τία εννοώ;

Και τι θα κάνετε για να στηρίξετε και όλους εκείνους τους εκ-
παιδευτικούς, νεοδιόριστους, µόνιµους και µη, αναπληρωτές, οι
οποίοι εργάζονται µακριά από την κατοικία τους, µε ένα επίδοµα
σίτισης, µε ένα επίδοµα στέγασης και µε τα δωρεάν µεταφορικά,
έτσι ώστε να ανταποκριθούν στις ανάγκες της διαβίωσής τους;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Υφυπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΖΕΤΤΑ ΜΑΚΡΗ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, το ξέρετε κι εσείς καλά ότι όλα τα ερωτή-

µατα τα οποία µου θέτετε δεν είναι αρµοδιότητα του δικού µας
Υπουργείου. Θα απαντήσω στο µέρος που µας αφορά και θα σας
ενηµερώσω ότι για την άµεση απόδοση των µισθολογικών κλιµα-
κίων η αρµοδιότητα και η ευθύνη εκκαθάρισης των αποδοχών
των εκπαιδευτικών ανήκει στις οικείες διευθύνσεις της εκπαίδευ-
σης και αυτές εφαρµόζουν τις διατάξεις του ενιαίου µισθολογίου
όπως ισχύουν. Η µισθοδοσία όλων των νεοδιόριστων εκπαιδευ-
τικών ξεκινά µε το πρώτο µισθολογικό κλιµάκιο -το είπατε κι
εσείς- και στη συνέχεια, αφού συνυπολογιστούν τα χρόνια υπη-
ρεσίας και τυχόν µεταπτυχιακές, διδακτορικές σπουδές, κατα-
τάσσονται στο κλιµάκιο που τους αναλογεί.

Συγκεκριµένα, αθροιστικά αποδίδεται ένα µισθολογικό κλιµά-
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κιο για κάθε δύο χρόνια υπηρεσίας, δύο επιπλέον µισθολογικά
κλιµάκια στους κατόχους µεταπτυχιακού τίτλου σπουδών ετή-
σιας τουλάχιστον φοίτησης και έξι µισθολογικά κλιµάκια για τους
κατόχους διδακτορικού διπλώµατος, µε την προϋπόθεση πως το
περιεχόµενο των τίτλων αυτών των σπουδών είναι συναφές µε
το αντικείµενο απασχόλησης.

Τυχόν καθυστερήσεις που παρατηρούνται, σε µικρό όµως,
κύριε συνάδελφε, αριθµό διευθύνσεων, στον υπολογισµό και την
απόδοση των µισθολογικών κλιµακίων, οφείλονται στον µεγάλο
αριθµό διορισµών. Έντεκα χιλιάδες επτακόσιους διορισµούς
πραγµατοποιήσαµε φέτος, µετά από πάρα πολλά χρόνια. Σε
κάθε περίπτωση βεβαίως, οι νεοδιόριστοι εκπαιδευτικοί θα λά-
βουν αναδροµικά το σύνολο των αποδοχών που τους αναλογεί.

Σε ό,τι αφορά τη µετακίνηση των εκπαιδευτικών που εργάζον-
ται µακριά από τα σπίτια τους η Γενική Γραµµατεία Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής, σύµφωνα µε τον ν.4832/21 για την κύρωση του Κώδικα
Νοµοθεσίας για την ολοκληρωµένη θαλάσσια πολιτική στον νη-
σιωτικό χώρο και για τον µηχανισµό εφαρµογής, την κρατική
εποπτεία και τους γενικούς όρους υλοποίησης του µεταφορικού
ισοδύναµου, εφαρµόζει το µέτρο του µεταφορικού ισοδύναµου,
δικαιούχοι του οποίου είναι νοικοκυριά που τα µέλη τους κατοι-
κούν µόνιµα σε νησί ή σε δήµο που η έδρα του είναι σε νησί και
εφαρµόζεται το µέτρο.

Επισηµαίνεται επίσης ότι σύµφωνα µε την παράγραφο 2 του
άρθρου 18 του ίδιου νόµου προσωρινοί αναπληρωτές και ωρο-
µίσθιοι εκπαιδευτικοί που έχουν αναλάβει εργασία σε νησί στο
οποίο εφαρµόζεται το µέτρο και για όσο διαρκεί η σύµβασή τους
θεωρούνται δικαιούχοι του αντισταθµίσµατος νησιωτικού κό-
στους και του αντισταθµίσµατος ιδιωτικού κόστους υγρών καυ-
σίµων στα επιλέξιµα νησιά.

Πέραν αυτών, δίνεται η δυνατότητα, βάσει απόφασης των
Υπουργών Εµπορικής Ναυτιλίας Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτι-
κής, και παρέχεται το δικαίωµα στις πλοιοκτήτριες εταιρείες να
χορηγούν πάσης φύσεως εµπορικές εκπτώσεις επί των ναύλων
των επιβατών, των οχηµάτων και των εµπορευµάτων, σε όλες τις
ακτοπλοϊκές συνδέσεις της χώρας. Το ποσοστό της έκπτωσης
καθορίζεται ελεύθερα από τις πλοιοκτήτριες εταιρείες, στο πλαί-
σιο του ελεύθερου και θεµιτού ανταγωνισµού.

Τέλος, τα θέµατα όπως η καταβολή δέκατου τρίτου και δέκα-
του τέταρτου µισθού και για τη χορήγηση αυξήσεων είναι θέµατα
που δεν εµπίπτουν στις αρµοδιότητες του Υπουργείου µας, αλλά
στον συνολικό σχεδιασµό της οικονοµικής πολιτικής. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Δελή, έχετε τον

λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ξεκινώ µε κάποια σχόλια για την απάντηση που έδωσε στην

πρωτολογία της η κυρία Υπουργός. Δήλωσε την αναρµοδιότητά
του Υπουργείου σε σχέση µε ορισµένα οικονοµικά ζητήµατα που
έβαλα. Κοιτάξτε, κυρία Υπουργέ, απ’ όσο ξέρω η κυβερνητική
πολιτική είναι ενιαία και δεν αποτελεί προσωπική ευθύνη ενός
εκάστου των Υπουργών αυτής της Κυβέρνησης. Η ευθύνη λοιπόν
της κυβερνητικής πολιτικής επιµερίζεται σε όλο το Υπουργικό
Συµβούλιο. Συνεπώς είναι ένα ζήτηµα το οποίο αφορά την Κυ-
βέρνησή σας και στην Κυβέρνησή σας απευθύνεται, µέσα από
εσάς βέβαια, και το ερώτηµα που θέσαµε.

Το ότι δεν απαντάτε είναι κι αυτό βεβαίως µια απάντηση για
ένα, επαναλαµβάνω, δίκαιο αίτηµα, όπως είναι το δώρο των Χρι-
στουγέννων, τόσο απαραίτητο σήµερα σε όλους τους εργαζό-
µενους, όχι µονάχα στους νεοδιόριστους εκπαιδευτικούς.

Είπατε ότι η ευθύνη ανήκει στις οικείες διευθύνσεις για την
απόδοση αυτών των µισθολογικών κλιµακίων και ότι είναι µικρός
ο αριθµός των διευθύνσεων. Εµείς δεν µιλήσαµε για τον αριθµό
των διευθύνσεων, µιλήσαµε για αρκετούς εκπαιδευτικούς. Δεν
έχει σηµασία ο αριθµός των διευθύνσεων, όσο ο αριθµός των εκ-
παιδευτικών και ο αριθµός των εκπαιδευτικών δεν είναι µικρός,
αλλά είναι αρκετά µεγάλος. Είναι αρκετοί, πάρα πολλοί, από αυ-
τούς που διορίστηκαν το καλοκαίρι που δεν έχουν πάρει ακόµα
τα µισθολογικά κλιµάκια που δικαιούνται.

Αυτό, βεβαίως, συµβαίνει λόγω της έλλειψης προσωπικού, πι-

θανά, στις διευθύνσεις, στις υπηρεσίες του Υπουργείου, εν πάση
περιπτώσει είναι ένα ζήτηµα το οποίο πρέπει να το λύσετε εσείς,
γιατί οι διευθύνσεις εκπαίδευσης είναι υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Παιδείας και να λυθούν τα όποια προβλήµατα γραφειοκρα-
τίας υπάρχουν.

Όµως, θα πρέπει κάποια στιγµή να απαντήσουµε γιατί σε
αυτές τις περιπτώσεις αναζητείται το λεγόµενο επιτελικό κράτος.
Γιατί, ξέρετε, αυτό το κράτος την επιτελικότητά του δεν τη δεί-
χνει παντού. Όταν είναι να οργανώσει, για παράδειγµα, τους φο-
ροεισπρακτικούς του µηχανισµούς, όταν είναι να χρηµατοδοτεί
τους κλινικάρχες τότε γίνεται και επιτελικό, γίνεται και γρήγορο,
γίνεται και άµεσο. Όταν, όµως, είναι να αποζηµιώσει πληγέντες
από φυσικές καταστροφές, όταν είναι να χορηγήσει ή να βγάλει
συντάξεις, όταν είναι να αποδώσει τους µισθούς των εκπαιδευ-
τικών µε βάση την προϋπηρεσία τους, όπως το θέµα για το οποίο
συζητάµε, τότε αυτή την επιτελικότητα τη χάνει και γίνεται εξαι-
ρετικά αργόσυρτο. Τι δείχνει όλο αυτό; Όχι το κράτος των «ηµε-
τέρων» -που µια χαρά σας βολεύει να το λέει ο ΣΥΡΙΖΑ- αλλά
δείχνει στην πραγµατικότητα, τον ταξικό χαρακτήρα αυτού του
κράτους, γιατί τέτοιο είναι το κράτος αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Έρχοµαι τώρα στο θέµα -και θα κλείσω κύριε Πρόεδρε- για
τους µισθούς των εκπαιδευτικών, γιατί εδώ πρέπει να πούµε ότι
αυτοί οι µισθοί έχουν κατακρεουργηθεί κυριολεκτικά όλα τα τε-
λευταία χρόνια µε την περικοπή των επιδοµάτων, µε τη φορολη-
στεία που συνεχίζεται, µε την περικοπή του δέκατου τρίτου και
δέκατου τέταρτου µισθού -θα υπάρχουν, φαντάζοµαι, νεότεροι
εκπαιδευτικοί που δεν έχουν βιώσει, δεν έχουν πάρει αυτόν το
δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο µισθό-, µε το ανήκουστο που
ψήφισε το 2016 η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ να µην προσµετράται
για κανέναν, κύριε Πρόεδρε, µισθολογικά η διετία 2016 - 2017 -
κι αυτό σηµαίνει 30 ευρώ απώλεια για κάθε µήνα, για κάθε εργα-
ζόµενο-, λες και αυτή η διετία δεν υπήρξε, λες και δεν δούλεψαν
σε αυτή τη διετία. Έξι µισθούς, απ’ ό,τι υπολογίζεται, έχουν χάσει
µε τα µνηµόνιά σας όλα αυτά τα χρόνια οι εργαζόµενοι και οι εκ-
παιδευτικοί φυσικά.

Εν τω µεταξύ, οι εκπαιδευτικοί το τελευταίο διάστηµα, κυρία
Υπουργέ, έχουν φορτωθεί και µε όλα τα προσωπικά εκείνα έξοδα
στα οποία κατέφυγαν, προκειµένου να ανταποκριθούν στις ανάγ-
κες της τηλεκπαίδευσης µέσα σε αυτή την συγκυρία της πανδη-
µίας. Γι’ αυτό σας καλούµε, αυτοί είναι οι λόγοι οι βασικοί και οι
αδήριτοι για τους οποίους είναι όχι µόνο αναγκαία η καταβολή
των κλιµακίων. Νοµίζω ότι θα πρέπει να δώσετε µια άµεση εν-
τολή, άµεσα να αποδοθούν αυτά τα κλιµάκια και να σταµατήσει
αυτή η απαράδεκτη κατάσταση, αλλά και να δουν επιτέλους µια
αύξηση στον µισθό τους, ώστε να µπορούν και να ζουν και να ερ-
γάζονται µε αξιοπρέπεια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Υφυπουργέ,

έχετε τον λόγο. 
ΖΕΤΤΑ ΜΑΚΡΗ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Για την παρατήρησή σας, κύριε συνάδελφε, ότι η κυβερνητική

πολιτική είναι συνολική και διαχέεται σε όλα τα Υπουργεία, θα
σας πω ότι πράγµατι, το πολιτικό κόστος ή το πολιτικό όφελος
αφορά σε όλους µας, αλλά η κοινοβουλευτική πρακτική και κοι-
νοβουλευτική δεοντολογία δεν επιτρέπει σε Υπουργό ή Υφυ-
πουργό της Κυβέρνησης να απαντά σε θέµατα αρµοδιότητας
άλλου Υπουργείου. Το ξέρετε τόσο καλά όσο κι εγώ, ενδεχοµέ-
νως και καλύτερα από µένα.

Όπως σας είπα και στην πρωτολογία µου, τα θέµατα που έχετε
θέσει δεν είναι της αρµοδιότητάς µου. Θα συµφωνήσω µαζί σας
ότι πράγµατι οι διευθύνσεις πρέπει να επιταχύνουν. Αυτό που
σας είπα στην πρωτολογία είναι εξήγηση, δεν είναι δικαιολογία.
Είναι ένα ευαίσθητο θέµα, καλώς το θέτετε, αλλά δεν αφορά
ούτε σε αµέλεια ούτε σε αδιαφορία του δικού µας Υπουργείου.

Τώρα, στα θέµατα που θέτετε, απλώς θα παραθέσω το τι
ισχύει, και επαναλαµβάνω, δεν είναι της αρµοδιότητάς µας. Ξέ-
ρετε, λοιπόν, ότι σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 1
του άρθρου 26 του ν.4354 του 2015, η µισθολογική κατάταξη των
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υπαλλήλων στα µισθολογικά κλιµάκια του άρθρου 9 αυτού του
νόµου πραγµατοποιείται σύµφωνα µε τα τυπικά τους προσόντα,
τον χρόνο υπηρεσίας στον φορέα που υπηρετούν και τον χρόνο
υπηρεσίας που έχει αναγνωριστεί από τον φορέα αυτόν µέχρι
τις 31-12-2015.

Σε ό,τι αφορά στην προϋπηρεσία µε βάση τα προβλεπόµενα
στις διατάξεις του ίδιου άρθρου και νόµου και τις οδηγίες που
έχει δώσει η διευκρινιστική εγκύκλιος του Αναπληρωτή Υπουρ-
γού Οικονοµικών, στην περίπτωση που υποβάλλεται από νεοδιό-
ριστους µετά την 1-1-2016 αίτηση αναγνώρισης προϋπηρεσίας
µετά τον διορισµό τους, τα οικονοµικά αποτελέσµατα έχουν ισχύ
από την ηµεροµηνία αίτησης του υπαλλήλου.

Εξυπακούεται ότι η ως άνω προϋπηρεσία, ανεξάρτητα από το
τυπικό προσόν µε το οποίο διανύθηκε που µπορεί να αναγνωρι-
στεί, είναι αυτή η οποία αναφέρεται στον ίδιο νόµο, όπως έχει
τροποποιηθεί και ισχύει, µε βάση την εγκύκλιο.

Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 2 του ίδιου άρ-
θρου και του ίδιου νόµου, µετά τη µισθολογική κατάταξη της
προηγούµενης παραγράφου, η µισθολογική εξέλιξη όλων των
υπαλλήλων αναστέλλεται από την 1-1-2016 µέχρι τις 31-12-2017.

Συνάγεται, λοιπόν, από όλα αυτά ότι το χρονικό διάστηµα από
1-1-2016 µέχρι 31-12-2017 δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν για τη µισθο-
λογική εξέλιξη, γιατί ισχύει η αναστολή για όλους τους υπαλλή-
λους, υπηρετούντες και νεοδιόριστους, ανεξάρτητα από την
εργασιακή τους σχέση.

Επίσης, είναι γνωστό ότι τα επιδόµατα εορτών -Χριστουγέν-
νων, Πάσχα- και αδείας, που προβλέπονται από οποιαδήποτε γε-
νική ή ειδική διάταξη ή ρήτρα ή όρο συλλογικής σύµβασης
εργασίας, διαιτητική απόφαση µε ατοµική σύµβαση εργασίας ή
συµφωνία για λειτουργούς, υπαλλήλους, µισθωτούς του δηµο-
σίου, νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου, νοµικών προσώπων
ιδιωτικού δικαίου, συµπεριλαµβανοµένων και των ΔΕΚΟ και ΟΤΑ,
καθώς και για τα µόνιµα στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων και
τους αντίστοιχους της Ελληνικής Αστυνοµίας, του Πυροσβεστι-
κού και Λιµενικού Σώµατος, έχουν καταργηθεί από 1-1-2013.

Άρα, λοιπόν, η χορήγηση αυτών των επιδοµάτων στους λει-
τουργούς, υπαλλήλους και µισθωτούς του δηµόσιου τοµέα δεν
είναι δυνατή.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επίκαιρων ερωτήσεων.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10.56’ λύεται η συνεδρίαση για τη Δευτέρα 6
Δεκεµβρίου 2021 και ώρα 17.00’, µε αντικείµενο εργασιών του
Σώµατος, κοινοβουλευτικό έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτή-
σεων.
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